

Sgt James Cromwell: A Dedicated Engineer and Respected Colleague

Sergeant James Cromwell served 20 years in the Royal Canadian Engineers (RCE), enlisting on 13 September 2005 and retiring on January 7th, 2025.

Early in his career, James discovered his true calling as a Combat Engineer. The challenges of the role, the camaraderie of his fellow engineers, and the opportunity to contribute to important missions resonated deeply with him. In March 2006, he also met Kathy, the woman who would become his wife and lifelong partner. Their connection was immediate and profound; they were truly soulmates. Shortly after completing his demanding trades training, and with Kathy by his side, James volunteered for deployment to Afghanistan. A decision which highlights his dedication to service and his willingness to face danger head-on.



The experience in Afghanistan undoubtedly shaped James, both personally and professionally. Having faced challenges, witnessed the realities of conflict, relying heavily on his training and the support of his comrades. This period solidified his commitment to the military and forged strong bonds with those he served alongside. Throughout his military journey, James was posted to various units, including:

- 4 Engineer Support Regiment (4 ESR)
- Canadian Forces School of Military Engineering (CFSME)
- Transition Centre Galetown
- Combat Training Center Headquarters (CTC HQ)

James was not just respected for his technical skills as a Combat Engineer; he earned the genuine admiration of his fellow soldiers across all ranks. This widespread respect stemmed from his remarkable character and how he interacted with others. He possessed a natural maturity that shone through in his words and actions. Whether dealing with a junior soldier or a senior officer, James treated everyone with the same level of respect and consideration. This created an atmosphere of trust and openness within his sphere of influence. His approachable demeanor made him a magnet for those seeking advice or needing a listening ear. Soldiers felt comfortable confiding in James, knowing he would not judge them and would offer thoughtful guidance. This often led to him playing the role of mediator, helping to resolve interpersonal conflicts that inevitably arise in high-pressure environments. James had a knack for diffusing tension and finding common ground between clashing personalities. He was a skilled communicator, able to understand different perspectives and guide individuals towards compromise and understanding. His calm, easygoing nature played a significant role in his success as a peacemaker. He rarely got flustered, even in challenging situations, and his composure helped others to remain calm as well.

This combination of maturity, approachability, and a calm demeanor made James an invaluable asset to his units. He fostered a sense of unity and camaraderie, ensuring that his fellow soldiers felt supported and valued. His impact extended far beyond his technical duties as an engineer; he played a crucial role in building strong and cohesive teams.

After twenty years of dedicated service to his country, James is thrilled to embrace retirement. He is looking forward to trading in his combat boots for more time with his family, especially in all his son Kylan's sports adventures. Being that constant presence in supporting him in all his endeavors.

Sgt James Cromwell : Un ingénieur dévoué et un collègue respecté

Sgt James Cromwell a servi 20 ans dans le corps des Royal Canadian Engineers (RCE), après avoir signé en 2005 et avoir pris sa retraite le 7 janvier 2025.

Au début de sa carrière, James a découvert sa véritable vocation en tant qu'ingénieur de combat. Les défis du rôle, la camaraderie de ses collègues ingénieurs et l'opportunité de contribuer à des missions importantes lui ont profondément résonné. À cette époque, il a également rencontré Kathy, la femme qui deviendrait sa femme et partenaire de vie. Leur connexion était immédiate et profonde; ils étaient vraiment des âmes sœurs. Peu de temps après avoir terminé sa formation commerciale exigeante, et avec Kathy à ses côtés, James s'est porté volontaire pour un déploiement en Afghanistan. Une décision qui témoigne de son dévouement au service et de sa volonté d'affronter le danger de front.



L'expérience en Afghanistan a sans aucun doute façonné James, tant sur le plan personnel que professionnel. Ayant fait face à des défis, ayant été témoin des réalités du conflit, en comptant sur sa formation et le soutien de ses camarades. Cette période a consolidé son engagement envers l'armée et a forgé des liens solides avec ceux qu'il a servis aux côtés.

Tout au long de sa carrière militaire, James a été affecté à diverses unités, notamment :

- 4e Régiment de soutien du génie (4 ESR) École canadienne de génie militaire (CFSME)
Centre de transition Gagetown
CTC HQ

James n'était pas seulement respecté pour ses compétences techniques en tant qu'ingénieur de combat; il a également gagné l'admiration sincère de ses camarades soldats de tous rangs. Ce respect généralisé découlait de son caractère remarquable et de la façon dont il interagissait avec les autres. Il possédait une maturité naturelle qui transparaissait dans ses paroles et ses actions. Qu'il s'agisse d'un jeune soldat ou d'un officier supérieur, James traitait tout le monde avec le même niveau de respect et de considération. Cela a créé une atmosphère de confiance et d'ouverture dans sa sphère d'influence. Son attitude accessible en faisait un aimant pour ceux qui cherchaient des conseils ou une oreille attentive. Les soldats se sentaient à l'aise pour se confier à James, sachant qu'il ne les jugerait pas et qu'il offrirait des conseils judicieux. Cela l'a souvent amené à jouer le rôle de médiateur, aidant à résoudre les conflits interpersonnels qui surviennent inévitablement dans des environnements de haute pression. James avait un don pour désamorcer les tensions et trouver un terrain d'entente entre des personnalités qui s'affrontent. Il était un communicateur habile, capable de comprendre différents points de vue et de guider les individus vers le compromis et la compréhension. Sa nature calme et débonnaire a joué un rôle important dans son succès en tant que pacificateur. Il se déconcertait rarement, même dans des situations difficiles, et son calme aidait les autres à rester calmes également. Cette combinaison de maturité, d'accessibilité et d'un calme naturel a fait de James un atout inestimable pour ses unités. Il a favorisé un sentiment d'unité et de camaraderie, en s'assurant que ses camarades soldats se sentaient soutenus et appréciés. Il est clair que son impact s'étendait bien au-delà de ses fonctions techniques d'ingénieur; il a joué un rôle crucial dans la construction d'équipes solides et cohésives.

Après vingt ans de service dévoué à son pays, James est ravi d'embrasser la retraite. Il a hâte d'échanger ses bottes de combat contre plus de temps avec sa famille, notamment en accompagnant son fils Kylan dans toutes ses aventures sportives. Être cette présence constante pour le soutenir dans toutes ses entreprises.